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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 30. november 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 67 (L 59) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 67 (L 59):
’’Under forhandlingerne om lovforslaget blev det foreslået, at der bliver lavet et 
samlet IT-system, som kunne håndtere alle patientoplysninger og herunder al-
le billeder og målinger af ørerne, så der kunne laves en lægelig fjerngodken-
delse af alle komplicerede høretab. Ministeren bedes beskrive fordele og 
ulemper ved et sådant system og herunder vurdere, om det ikke var en oplagt 
besparelsesmulighed, der af borgerne ville opfattes som en stor forenkling, 
samt om det ikke var hensigtsmæssigt at gennemføre det fulde system nu, da 
man åbenbart overvejer en standardisering af alle indberetninger fra hørekli-
nikkerne?”

Svar:
Jeg er meget optaget af telemedicinens muligheder og de organisatoriske om-
lægninger, den muliggør og forudsætter. Det beskrevne forslag betragter jeg 
som en omfattende omorganisering af den offentlige høreapparatbehandling, 
som i givet fald måtte ses i sammenhæng med andre IT-løsninger i sundheds-
væsenet, og som måtte være resultat af et langsigtet planlægnings- og for-
søgsprojekt. 

Et sådant projekt kan på ingen måde erstatte det foreliggende lovforslag og 
dets konkrete ændringer.

Med venlig hilsen
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